

Neighbourhood Watch Bulletin – April 11, 2016

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com.

Le français suit

- 1. Missing teen**
 - 2. Ottawa Police Chorus open rehearsal**
 - 3. Update: Partnership in Action session**
 - 4.**
-

1. Missing teen

The Ottawa Police Service is asking for public assistance to locate missing Victoria GREEN 16 years old, Ottawa. Victoria was last seen April 9th around 9:15pm in the area of Wilhaven Drive.

Victoria is described as an Aboriginal female, 5'6" (168cm), 160lbs (73kg), medium build, with short dark brown hair and brown eyes. She was last seen wearing black leggings, grey long sleeve shirt, blue Buffalo Bills jacket, and black and white shoes.

Her family is concerned for her well-being.

If you know where Victoria currently is, please immediately contact Ottawa Police Dispatch at [613-230-6211](tel:613-230-6211). If you have information that could assist investigators, but do not know where she is currently, please contact the Missing Persons Unit [613-236-1222](tel:613-236-1222), ext. 2355 between 8:00am and 4:00pm, daily.

Anonymous tips can be submitted by calling Crime Stoppers toll-free at [1-800-222-8477](tel:1-800-222-8477) (TIPS), or by downloading the Ottawa Police app.



2. Ottawa Police Chorus open rehearsal

The Ottawa Police Chorus will be holding an open rehearsal on Thursday, April 21, 2016 from 5:30 to 7:00p.m. at the Ottawa Citadel on 1350 Walkley Road.

The [Chorus](#), which supports the Ottawa Police Service through song, is looking for strong, experienced choral singers (soprano, alto, bass and tenor) to join its 46-member group.

For more information, please call [\(613\) 236-1222, ext. 6187](tel:(613)236-1222) or email at chorus@ottawapolice.ca.

You can also follow us on Twitter @OPChorus or on Facebook at www.facebook.com/OPChorus.

3. Update: Partnership in Action session

The Partnership in Action session, “Let’s Chat about Bias-Neutral Policing Strategies,” scheduled for April 7th at The RA Centre will be rescheduled due to lower than expected registration numbers.

The Ottawa Police Service is committed to continuing this important dialogue about racial profiling and bias-neutral policing and will be issuing rescheduling information at a later date.

For updates, please visit Partnership in Action online at ottawapolice.ca/pia, by email at pia@ottawapolice.ca or visit us on [Twitter](#) @OPSCommDev #BiasNeutral or [Facebook](#).

The latest update reports on “Bias-Neutral Policing” and the “Traffic Stop Race Data Collection Project” are also available [online](#).

4. STEP in April

The Gatineau Police Service and Ottawa Police Service’s [Selective Traffic Enforcement Program \(STEP\)](#) will focus on school zone safety, school bus safety and cycling safety during the month of April.

School Zone Safety:

Between 2010 and 2014, there were 890 collisions within school zones, on school days around bell time, resulting in 207 injuries._

School Bus Safety:

Between 2010 and 2014, there were 20 collisions at locations where school buses were stopped and had their stop arm extended. There were 10 injuries resulting from these collisions._

Cycling Safety:

Between 2010 and 2014, there were 1541 collisions resulting in 1291 injuries and 16 fatalities.

The Safer Roads Ottawa Program is a leading community partnership between Ottawa Fire Services, Ottawa Paramedic Service, Ottawa Police Service, Ottawa Public Health and the Public Works Department committed to preventing or eliminating road deaths and serious injuries for all people in the City of Ottawa, through culture change, community engagement, and development of a sustainable safe transportation environment.

Also participating in the Safer Roads Ottawa Program are the Royal Canadian Mounted Police (RCMP), Ontario Provincial Police (OPP), Sûreté du Québec, Department of National Defence’s Military Police and Gatineau Police Service to improve road safety for all residents of the national capital region.

Ottawa residents have identified traffic safety as a top priority. The [Safer Roads Ottawa Program](#) is committed to using available resources to make Ottawa roads safer for residents.

- 1. Adolescente manquant à l'appel**
- 2. Le Chœur de la Police d'Ottawa tiendra une pratique ouverte**
- 3. Mise à jour : Avis de reprogrammation de la séance « Parlons-en : stratégies policières sans préjugés »**
- 4. Le PASC au mois d'avril**

1. Adolescente manquant à l'appel

Le Service de police d'Ottawa sollicite l'aide de la population afin de retrouver une adolescente portée disparue. Il s'agit de Victoria GREEN, âgée de 16 ans et d'Ottawa.

Victoria fut aperçue pour la dernière fois le 9 avril vers 21 h 15 dans le secteur de la promenade Wilhaven.

Victoria est décrite comme étant une femme autochtone, 1,68 m (5 pi 6 po), 73 kg (160 lb), de carrure moyenne avec les cheveux courts brun foncé et les yeux bruns. Elle était vêtue d'un collant noir, d'une chemise grise à manches longues, d'un blouson bleu des Bills de Buffalo, et de chaussures noir et blanc.

Sa famille s'inquiète pour son bien-être.

Si vous savez où se trouverait présentement, vous êtes prié de communiquer sans tarder avec la répartition de la Police d'Ottawa au 613-236-1222. Si vous disposez de renseignements susceptibles d'être utiles aux enquêteurs, mais vous ignorez où elle se trouve présentement, communiquez plutôt avec l'Unité des personnes portées disparues durant les heures normales d'ouverture, soit tous les jours entre 8 et 16 heures, au 613-236-1222, poste 2355.

Vous pouvez fournir anonymement des renseignements par la voie d'Échec au crime en composant sans frais au 1-800-222-8477 (TIPS), ou en téléchargeant gratuitement l'appli de la Police d'Ottawa.



2. Le Chœur de la Police d'Ottawa tiendra une pratique ouverte

Le Chœur de la Police d'Ottawa tiendra une pratique ouverte le jeudi 21 avril 2016 de 17 h 30 à 19 h, à la Ottawa Citadel, située au 1350, chemin Walkley.

Le [Chœur](#), qui appuie le Service de police d'Ottawa par le chant, est à la recherche de choristes solides et chevronnés (soprano, alto, basse et ténor) pour faire partie du groupe, qui compte 46 membres.

Pour plus de détails, composez le 613-236-1222, poste 6187, ou écrivez-nous au chorus@ottawapolice.ca.

Vous pouvez également nous suivre sur Twitter @OPChorus ou sur Facebook au www.facebook.com/OPChorus.

3. Mise à jour : Avis de reprogrammation de la séance « Parlons-en : stratégies policières sans préjugés »

La séance « Parlons-en: stratégies policières sans préjugés », qui devait avoir lieu le 7 avril au Centre RA, a été reportée à plus tard en raison d'un nombre d'inscriptions inférieur aux prévisions.

Le Service de police d'Ottawa s'est engagé à poursuivre cet important dialogue au sujet du profilage racial et des pratiques policières équitables, et le SPO fera part, dans les prochaines semaines, des détails concernant la reprogrammation de l'activité.

Pour des mises à jour, visitez Partenariats à l'œuvre en ligne au ottawapolice.ca/pia, écrivez au pia@ottawapolice.ca, ou visitez-nous sur [Twitter](#) @OPSCommDev #sanspréjugés ou sur [Facebook](#).

Les dernières mises à jour concernant les pratiques policières équitables et impartiales et le Projet de collecte de données fondées sur la race aux contrôles routiers sont disponibles [en ligne](#).

4. Le PASC au mois d'avril

Le [Programme d'application sélective en matière de circulation \(PASC\)](#) du Service de police de Gatineau et du Service de police d'Ottawa sera axé sur la sécurité des zones scolaires, la sécurité des autobus scolaires et la sécurité à vélo au cours du mois d'avril.

Sécurité des zones scolaires

Entre 2010 et 2014, 890 collisions se sont produites dans des zones scolaires, pendant les jours d'école, aux heures où la cloche sonne. Au total, il y a eu 207 blessés à la suite de ces collisions.

Sécurité des autobus scolaires

Entre 2010 et 2014, 20 collisions se sont produites à des endroits où les autobus scolaires étaient immobilisés avec leur signal d'arrêt escamotable ouvert. Au total, il y a eu 10 blessés à la suite de ces collisions.

Sécurité à vélo

Entre 2010 et 2014, 1 541 collisions ont été la cause de 1 291 blessés et 16 décès.

Le Programme d'amélioration de la sécurité des routes à Ottawa est un important partenariat communautaire liant le Service des incendies d'Ottawa, le Service paramédic d'Ottawa, le Service de police d'Ottawa, Santé publique Ottawa et les Services des travaux publics, et qui s'engage à prévenir et à éliminer des décès et des blessures graves sur la route pour le bien commun à Ottawa, par la voie du changement culturel, de l'engagement communautaire et du développement d'un environnement de transport durable et sûr.

Parmi les participants au Programme d'amélioration de la sécurité des routes à Ottawa, on compte aussi la Gendarmerie royale du Canada (GRC), la Police provinciale de l'Ontario (PPO), la Sûreté du Québec, la Police militaire du ministère de la Défense nationale et le Service de police de Gatineau, visant tous à accroître la sécurité routière pour tous les résidents de la région de la capitale nationale.

Les résidents d'Ottawa ont identifié la sécurité routière parmi leurs grandes priorités.

Le [Programme d'amélioration de la sécurité des routes à Ottawa](#) s'est engagé à faire

appel aux ressources disponibles pour rendre les routes d'Ottawa plus sûres pour ses résidents.

Key Ottawa Police Service numbers:

- * Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. **911**
- * Other emergency **613-230-6211**
- * Non-emergencies and general inquiries **613-236-1222**
- * To have the police attend your location **613-236-1222**
ext. 7500
- * To make a police report **613-236-1222**
ext. 7300

OPS and By-Law services base their work on call statistics. The more calls that you make, the more neighbourhood services we receive. There are three steps to making the call:

a) Deciding which number to phone.

If you have an emergency or see a crime in progress, call 9-1-1. If your car was broken into or you need police to attend another non-urgent situation, please call the “other emergencies” number (613-230-6211). To report an incident after it occurred without police attending the scene, please call 613-236-1222 – ext. 7300. You can reach by-law services at 3-1-1.

b) Getting a report number.

When the dispatcher answers, it is a good idea to ask for a report number immediately. We’ve found that dispatchers sometimes hang up before we get to ask for a number or we forget. Asking for a report number right away solves these problems.

c) Share your report number and incident.

Please e-mail your report numbers and a brief description of the incident to your Block Captain (if you have one), or directly to us.

Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses

Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and addresses of crack houses.

Graffiti

If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.